

OFFICE OF
Graduate Studies

BUREAU DES
études supérieures



NEWSLETTER ♦ BULLETIN DE NOUVELLES

La version française suit

Happy Monday!

This week, we've gathered key updates regarding professional development opportunities and important academic dates to help you kick off the term strong!

As a quick highlight, all current graduate students can now enroll in our Professional Communication course, offered by the Centre for Teaching and Continuing Learning, at **no cost**. Yes, completely free! This course is designed to sharpen your communication skills and boost your professional portfolio for both academic and career success.

View more information on how to enroll, along with our full list of upcoming events below!

Funding & Professional Development

- 1) Professional Communication course - Offered by the Centre for Teaching and Continuing Learning

We are excited to offer you a unique opportunity to strengthen your professional portfolio. You are invited to enroll in our [Professional Communication](#) course at **no cost**!

Effective communication is a critical asset for both your academic journey and your future career. This online course will be accessible from September 21st to November 13th, 2026.

To register, fill out the [Professional Communication Registration Form](#).

The deadline to register is September 16th at midnight.

2) Thrive Summit 2026

York University co-hosts the 2026 Thrive Summit in partnership with the Canadian Association for Graduate Studies (CAGS). This virtual event brings together graduate students from all disciplines to learn directly from faculty supervisors whose expertise spans research and mentorship. Join them online on October 14, 2026, from 11:00 AM to 3:00 PM ET. Click [here](#) for more information.

News

We are excited to share that our social media channels are officially active again! Follow us to stay in the loop on all upcoming events, professional development opportunities, key academic dates, and exclusive campus updates.

Don't miss out on what's happening! Connect with us today and join the conversation:

- **Instagram:** [@Laurentiogradstudies](#)
- **Facebook** [Laurentiogradstudies](#)
- **X (Twitter):** [@LULGradEtudes](#)
- **Bluesky:** [@lulgradetudes.bsky.social](#)

Be sure to give us a follow so you never miss an announcement!

Important Dates

- **August 31st, 2026** - Deadline to submit annual progress report. (Thesis Programs Only)
-

Bonjour!

Cette semaine, nous avons rassemblé des informations clés concernant nos sessions de développement professionnel et les dates universitaires importantes pour vous aider à prendre un excellent départ ce semestre!

À ne pas manquer: tous les étudiants et étudiantes aux cycles supérieurs peuvent maintenant s'inscrire **sans frais** à notre cours de communication professionnelle, offert par le Centre d'enseignement et de formation continue. Oui, c'est entièrement gratuit! Ce cours est conçu pour perfectionner vos compétences en communication et enrichir votre profil professionnel, tant pour votre parcours universitaire que pour votre carrière.

Consultez les détails ci-dessous pour savoir comment vous inscrire et découvrez la liste complète de nos événements à venir!

Financement et développement professionnel

- 1) Cours de Communications professionnelles offerts par le Centre d'enseignement et d'apprentissage continu

Nous sommes ravis de vous offrir une occasion unique de renforcer votre portfolio professionnel. Vous êtes invités à vous inscrire à notre cours « [Communications professionnelles](#) », **offert gratuitement** à tous nos étudiants des cycles supérieurs.

Une communication efficace est un atout essentiel tant pour votre parcours universitaire que pour votre future carrière. Ce cours en ligne sera accessible du 21 septembre au 13 novembre 2026.

Pour vous inscrire, veuillez remplir le formulaire d'inscription au cours « [Communications professionnelles](#) ».

La date limite pour compléter votre inscription est le 16 septembre à minuit.

- 2) Sommet Prospérer 2026

Le Sommet prospérer 2026 est coorganisé par York University en partenariat avec l'Association canadienne pour les études supérieures (ACES). Cet événement virtuel rassemble des étudiants et étudiantes de toutes les disciplines pour apprendre directement auprès des superviseurs de recherche dont l'expertise englobe la recherche et le mentorat. Joignez-vous à eux en ligne le 14 octobre 2026, de 11 h à 15 h (HE). Cliquez [ici](#) pour obtenir plus d'informations.

Nouvelles

Nous sommes ravis de vous annoncer que nos réseaux sociaux sont officiellement de nouveau actifs ! Suivez-nous pour rester au courant de tous les événements d'accueil à venir, des opportunités de développement professionnel, des dates académiques importantes et des actualités exclusives du campus.

Ne manquez rien de ce qui se passe! Connectez-vous avec nous dès aujourd'hui et rejoignez la conversation :

- **Instagram:** [@Laurentianguadstudies](#)
- **Facebook** [Laurentianguadstudies](#)
- **X (Twitter):** [@LULGradEtudes](#)
- **Bluesky:** [@lulgradetudes.bsky.social](#)

Date importante

- **31 août 2026** – Date limite pour soumettre le rapport d'avancement annuel.
(Programmes avec thèse uniquement)
-



Office of Graduate Studies
Bureau des études supérieures
Tel/Tél.: 705-675-1151, 3204
Email: graduatestudies@laurentian.ca
Courriel: etudessuperieures@laurentienne.ca